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PROCES – VERBAL 

încheiat în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Botoşani din data de 31 mai 2023 

 
 Prin dispoziția nr. 434 din 23.05.2023, Primarul Municipiului Botoşani a convocat 
Consiliul Local în şedinţă ordinară pentru data de 31 mai 2023, ora 10.00, în sala de ședințe 
„Mihai Eminescu” a Primăriei municipiului Botoșani.    
 
 Dispoziţia nr. 434 din 23.05.2023 este anexată la dosarul şedinţei. 
                         
 Ordinea de zi a şedinței a fost adusă la cunoştinţă publică prin anunţ la cotidianul 
„Monitorul de Botoșani”, www.botosaneanul.ro şi pe site-ul propriu. 
 
 Invitaţiile la şedinţă s-au făcut atât în scris, cât şi prin contactarea telefonică a 
consilierilor. 
 
 Este ascultat Imnul de Stat şi Imnul Uniunii Europene, după care se trece la derularea 
lucrărilor şedinţei. 
 
 Ordinea de zi a şedinţei este următoarea: 

1. Prezentarea interpelărilor de către consilierii locali ai municipiului Botoșani  
2. Aprobarea proceselor verbale ale ședințelor Consiliului Local din data de 28.04, 08.05 

și 19.05.2023 
3. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local și a bugetului instituțiilor și 

activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii pe anul 2023 
4. Proiect de hotărâre pentru acordarea mandatului special privind modul de exprimare a 

votului în şedinţa Adunării Generale a Acţionarilor de la Modern Calor S.A. Botoşani 
pentru majorarea plafonului liniei de credit contractată la BCR de la valoarea de 
8.000.000 lei la valoarea de 12.000.000 lei, a prelungirii acestuia, a modului de 
asigurare a garanțiilor și a gestiunii bancare  

5. Proiect de  hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local al Municipiului 
Botoșani nr. 136 din 14 mai 2020 privind aprobarea Contractului pentru atribuirea 
serviciului public de salubrizare al Municipiului Botoșani, pentru activitățile de 
măturat, spălat, stropirea și întreținerea căilor publice, curățatul și transportul zăpezii 
de pe căile publice și menținerea în funcțiune a acestora pe timp de polei sau de îngheț, 
pentru durată de 5 ani, Caietul de Sarcini pentru atribuirea contractului și a tarifelor ce 
vor fi practicate de operatorul URBAN SERV S.A. Botoșani 

6. Proiect de hotărâre pentru aprobarea criteriilor de repartizare a locuinţelor sociale din 
Aleea Constantin Iordăchescu din municipiul Botoşani 

7. Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii de Parcul „Max Weber” scuarului 
(parcului) situat la intersecția străzilor Marchian și Cuza Vodă 
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8. Proiect de hotărâre privind aprobarea „Planului de analiză și acoperire a riscurilor pe 
teritoriul municipiului Botoșani” 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcții al S.P.C.L.E.P. Botoșani  
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei, statului de funcții și 

Regulamentului  de organizare și funcționare ale Direcției Servicii Publice Botoșani 
11. Proiect de  hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării  celui de-al doilea an de 

management din mandatul 2021–2025 al domnului Alexandru Vasilachi la conducerea  
Teatrului  „Mihai Eminescu“ Botoşani 

12. Proiect de  hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării celui de-al doilea an de 
management din mandatul 2021–2025 al domnului Marius-Petru Rogojinschi la 
conducerea Teatrului pentru Copii și Tineret „Vasilache“ Botoșani 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării perioadei de management 
iulie-decembrie 2022 din mandatul 2022–2026 al domnului Mirel Manea la 
conducerea Filarmonicii „George Enescu “ Botoșani 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării de arondare a Creșei din cartierul 
A.N.L. Cișmea Botoșani la o unitate de învățământ preșcolar cu program prelungit din 
municipiul Botoșani 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea accesului angajaților Inspectoratului de Poliție 
Județean Botoșani la facilitățile oferite de către Sala Polivalentă „Elisabeta Lipă” 
Botoșani 

16. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor contracte de concesiune 
17. Proiect de hotărâre privind aprobarea preṭurilor de vânzare pentru  locuinṭe ANL 
18. Proiect de hotărâre privind exercitarea dreptului de preemțiune pentru cumpărarea 

imobilului situat în Municipiul Botoșani, str. Piața 1 Decembrie 1918 nr. 34 – spațiu 
comercial 

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea cumpărării de către Municipiul Botoşani a unor 
terenuri în suprafaṭă totală de 887,00 m.p. situate în zona străzii Armoniei, procedură 
demarată prin H.C.L. nr. 578 din 22.12.2022 

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea cumpărării de către Municipiul Botoşani a unui 
teren în suprafaṭă totală de 737,00 m.p. situat în Municipiul Botoşani, str. Octav 
Onicescu, nr. 39, Judeṭul Botoṣani, procedură demarată prin H.C.L. nr. 580 din 
22.12.2022 

21. Proiect de hotărâre pentru aprobarea listei cu firmele ce vor fi admise în Incubatorul de 
Afaceri  Botoşani 

22. Proiect de hotărâre privind declararea unor imobile ca bunuri aparținând domeniului 
privat de interes local al Municipiului Botoṣani 

23. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei „P.U.Z. și R.L.U. – Str. Calea 
Națională, nr. 1C, mun. Botoșani, CAD/CF69178” în vederea realizării obiectivului 
„Construire stație mixtă distribuție carburanți” 

24. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic Zonal – Aleea 
Fluierași, nr. 3, mun. Botoșani, CAD/CF68717“ în vederea realizării obiectivului 
„Construire locuință P+M și împrejmuire teren” 
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25. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – str. 
Petru Rareș, nr. 54, CF/NC nr. 60146” în vederea realizării obiectivului „desființare 
locuință și magazine, construire locuință P+1E și împrejmuire teren” 

26. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – str. 
Pod de Piatră, nr. 108, CF/NC nr. 59491” în vederea realizării obiectivului „construire 
service auto” 

27. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – str. 
Săvenilor  nr. 61, CAD/CF 52511, mun. Botoșani” în vederea realizării obiectivului 
„construire locuință unifamilială” 

28. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei “Plan Urbanistic de Detaliu – str. 
Nicolae Grigorescu nr.7 , CF/NC 64879” în vederea realizării obiectivului „construire 
locuință P+E, foișor , împrejmuire teren și branșamente utilități” 

29. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – 
intravilan mun. Botoșani, PC 384/51, CF/NC 68299, (ZONA TULBURENI)” în 
vederea realizării obiectivului „construire locuință P+E, foișor, împrejmuire teren și 
branșamente utilități” 

30. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – Str. 
Tudor Vladimirescu nr.53, (fost nr. 29), CF/NC 70079” în vederea realizării 
obiectivului „construire locuință parter” 

31. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei pentru concesionare teren „Aleea 
Curcubeului, nr. 3, sc. C, parter, ap.3, mun Botoșani, adiacent apartament 
CF/NC51654-C1-U301” în vederea realizării obiectivului „extindere apartament cu 
destinația locuință – lucrări realizate fără autorizație de construire” 

32. Prezentarea indicatorilor financiari stabiliți prin contractul de mandat al directorilor și 
a indicatorilor aprobați prin BVC aferent anului 2023 (anexa 1, 2) realizați de către 
S.C. Modern Calor S.A. Botoșani la data de 31.03.2023 

33. Prezentarea indicatorilor financiari finali stabiliți prin contractul de mandat al 
directorilor și a indicatorilor aprobați prin BVC aferent anului 2022 (anexa 1, 2, 6, 7) 

34. Prezentarea indicatorilor de performanță financiari și nefinanciari, realizați de către 
S.C. LOCATIVA S.A. Botoșani la data de 31.03.2023 

35. Prezentarea proiectului componentei inițiale a planului de selecție pentru S.C. URBAN 
SERV S.A. Botoșani. 
 
Completarea nr. 1 a ordinii de zi este următoarea: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și statului de funcții ale Direcției 
pentru  Sport și Agrement Botoșani  

2. Proiect de hotărâre privind acordul Consiliului Local pentru efectuarea operaţiunilor 
de alipire a unor imobile, proprietate publică a Municipiului Botoṣani 

3. Proiect de hotărâre privind acordul Consiliului Local pentru efectuarea operaţiunilor 
de dezmembrare a unui imobil, proprietate publică a Municipiului Botoṣani 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării către chiriași a unor locuinţe 
(apartamente construite din fondurile statului) proprietate a Municipiului Botoșani şi 
administrate de S.C. Locativa S.A. Botoșani  
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5. Proiect de hotărâre privind inițierea demersurilor în vederea vânzării către chiriași a 
unei locuinţe proprietate a Municipiului Botoșani şi administrată de S.C. Locativa S.A. 
Botoșani  

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea inițierii procedurilor pentru vânzarea unui teren 
7. Proiect de hotărâre privind avizarea Profilului și Matricei Consiliului de Administrație 

și al Profilului și Matricei candidatului pentru poziția de membru în Consiliul de 
Administrație al societății URBAN SERV S.A. Botoșani 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii de către Unitatea Administrativ 
Teritorială Municipiul Botoșani a contractului de asociere și a contractului de 
cofinanțare cu Delgaz Grid SA pentru executarea  lucrărilor de Extindere rețea 
electrică de distribuție Aleea Iacob Iacobovici de la nr. 25 la nr. 48 din Municipiul 
Botoșani  

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii de către Unitatea Administrativ 
Teritorială Municipiul Botoșani a contractului de asociere și a contractului de 
cofinanțare cu Delgaz Grid S.A. pentru executarea  lucrărilor de extindere a rețelei 
electrice de distribuție zona str. Aluniș 62A-62J din Municipiul Botoșani 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei “P.U.Z. și R.L.U. - Str. Mihail 
Kogălniceanu, nr. 12, mun. Botosani, CD/CF69112” în vederea realizării obiectivului 
“RESTAURARE MONUMENT ISTORIC „CASA JEAN GOILAV” ȘI 
CONSTRUIRE LOCUINȚE COLECTIVE D+P+3E (5E, 6E RETRAS), CU SPAȚII 
COMERCIALE LA PARTER”. 

 
Completarea nr. 2 a ordinii de zi este următoarea: 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei Hotărârii Consiliului Local nr. 210 din 
26 mai 2022 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții: „Înființarea a minim 2 terenuri de joacă și a unui teren de sport, precum și 
reabilitarea a minim 2 terenuri de joacă existente pe teritoriul SDL, inclusiv 
achiziţionare mobilier urban specific” 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și statului de funcţii ale Spitalului 
de Recuperare „Sf. Gheorghe” Botoșani 

3. Proiect de hotărâre privind darea în administrarea Poliției Locale a Municipiului 
Botosani a unui imobil 

4. Proiect de hotărâre privind îndreptarea erorii materiale strecurate în cuprinsul Hotărârii 
Consiliului Local  nr. 307 din 28 iulie 2022 privind stabilirea tarifelor pentru 
transportul public urban de călători cu autobuze în municipiul Botoşani, ce vor fi 
practicate de S.C. „Microbuzul” S.R.L. Botoşani 

5. Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Botoșani nr. 583 din 22 decembrie 2022 privind exprimarea acordului 
Consiliului Local al Municipiului Botoșani pentru susținerea contribuției proprii și 
efectuarea procedurilor legale pentru realizarea proiectului „Creșterea eficienței 
energetice a infrastructurii de iluminat – etapa 4” prin Programul privind creșterea 
eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public derulat de Administrația 
Fondul pentru Mediu 
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6. Proiect de hotărâre privind aprobarea preţurilor locale ale energiei termice produse şi 
livrate de către S.C. MODERN CALOR S.A. Botoşani  

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea realizării evenimentului „Zilele Eminescu” în 
perioada 14 – 15 iunie 2023 și a alocării sumei de 25.000 lei necesară acordării 
Premiului Naţional de Poezie „Mihai Eminescu” – Opera Omnia,  Ediţia a – XXXII -a, 
Botoşani 15 iunie 2023 

8. Prezentarea indicatorilor de performanță financiari și nefinanciari, realizați de către 
S.C. LOCATIVA S.A. Botoșani la data de 30.04.2023 

9. Prezentarea Raportului de evaluare privind execuția contractului de mandat și a 
componentei de management a Planului de administrare – anexă la contractul de 
mandat – a Directorului general și Directorului tehnic al S.C. LOCATIVA S.A. 
Botoșani pentru anul 2022. 
 
Şedinţa este legal constituită. 
 
La lucrările ședinței participă 22 de consilieri locali în funcție, lipsind domnul consilier 

Cătălin Mugurel Flutur. Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu participă la ședință prin 
mijloace electronice. 
 
 Fiind supusă la vot învoirea domnului consilier Cătălin Mugurel Flutur, aceasta a fost 
aprobată cu cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 
 
 Fiind supusă la vot ordinea de zi împreună cu completările aferente, aceasta a fost 
aprobată cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 
 

Fiind ședință ordinară, se dă cuvântul domnilor consilieri pentru interpelările de la 
punctul 1 al ordinii de zi. 

 
Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – am o interpelare legată de faptul că 

pe data de 3 mai a intrat în vigoare legea care a modificat și a completat art. 6 din Legea 
educației fizice și a sportului, ceea ce înseamnă că începând cu data de 3 mai, toate școlile 
erau obligate să dea acces gratuit și liber pe terenurile de sport. Știu că domnul Primar este un 
mare susținător al acestui proiect, de altfel, având, în Consiliul Local, o astfel de inițiativă. 
Mai mult decât atât, în legea adoptată și intrată în vigoare pe 3 mai, scrie foarte clar că 
verificarea îndeplinirii prevederilor care fac referire la acest lucru cade în sarcina autorităților 
publice locale. Întrebarea mea este în ce stadiu suntem cu regulamentul pentru accesul liber al 
copiilor pe terenul de sport, mai ales în condițiile în care vine vacanța și când vom scoate 
lacătele de pe curtea școlii. 

 
Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – am și eu câteva interpelări, revin a 

patra oară la solicitarea de a curăța gaiderele pe strada Sucevei, deoarece se deteriorează 
foarte mult asfaltul, pentru că de foarte mulți ani, acestea sunt înfundate, iar apa nu este 
evacuată. Mi-ați dat explicații și în scris, și verbale că nu este treaba Primăriei, este cea a 
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Nova ApaServ. Atunci să exonerăm Nova ApaServ, să facem noi, pentru că străzile sunt ale 
noastre. Nova ApaServ, după cum vedeți, nu reușește să repare alte sute de gropi care sunt 
prin oraș, dar nu doar aceste gaidere sunt înfundate, din câte am văzut prin oraș, am urmărit și 
în alte zone ale orașului sunt aceleași probleme, eu am văzut chiar ieri o persoană care și-a 
desfăcut și își curăța singur în fața casei, lucru care m-a bucurat, pentru că am văzut și puțin 
spirit civic în oraș, dar acolo trebuiesc lucrări mai ample, deoarece sunt colmatate cu pietriș, 
cu balastru, și nu merge doar o inițiativă simplă, privată. Asta ar fi o observație. 

A doua, tot e a treia sau a patra oară când vă rog să faceți o porțiune de trotuar în fața 
hotelului Premier înspre ACR, pentru că cei care vin pe jos, pedestru, la Cornișa, trebuie să 
intre pe stradă în zona spălătoriei, acolo, pentru că nu este niciun  trotuar, sunt 100-200 metri, 
nu știu dacă sunt 200 metri, nu ar fi o gaură în cer să amenajăm o bucățică de trotuar acolo, 
fie și cu rest de asfalt frezat, fără pavele și fără beton, important este să definim o porțiune de 
un metru, un metru și ceva, pentru a reuși să meargă lumea în siguranță. 

Tot legat de strada Pacea, am văzut că ați spălat-o, felicitări, domnule Tanasă, am 
văzut că o marcați acum, la mare artă, degeaba, ea este ciur, e spartă, e gaură lângă gaură. În 
strada Pacea, porțiunea dinspre Sucevei cu bulevardul George Enescu, sau până sus chiar, la 
Mihail Kogălniceanu, Necesită o amplă operațiune de reabilitare totală, deci trebuie ras tot și 
refăcut, este petic lângă petic, totul e crăpat acolo, până la toamnă iar va crăpa, într-o 
proporție și mai mare, faceți un efort și radeți toată strada aia, și reparați-o, să o redăm 
traficului greu, pentru că se circulă foarte mult pe strada Pacea, în zona respectivă. 

Referitor la semafoare, și la mare reformă pe care ați făcut-o spărgând DSPSA, e cea 
mai mare porcărie care se putea face, și îmi asum cuvântul acesta urât, este să faci un așa-zis 
sens giratoriu acolo unde s-a făcut acolo, la Liceul Antipa, intersecție Octav Onicescu cu 
bulevardul Mihai Eminescu. Sunt niște pastile de pământ acolo care erau sistematizate ca 
fiind semafor, acum, când încerci să intri pe o bandă, să pleci spre înainte, nu poți, pentru că 
dai în celelalte mașini care intră în mijlocul intersecției, e un haos total acolo. Semaforul s-a 
reparat într-o săptămână, puteți să îi dați drumul înapoi, ștergeți înapoi ce ați făcut pe-acolo și 
redați semaforul ăla, pentru a disciplina traficul. Sunt niște cozi la amiază, când este școală și 
nu este grevă care încep de la E’ON, până dincolo de intersecția aia blestemată, care ați făcut-
o acolo, cu așa-zisul sens giratoriu, deci nu merge acolo, în capăt la 1, a mers, când ați făcut 
improvizația la George Enescu, la Profi în față, a mers, pentru că erau străzile largi și au 
permis sens giratoriu amplasat, aici, acele pastile de pământ ori le radeți, să dați drumul la un 
sens giratoriu adevărat, ori dați drumul înapoi la semafor. Nu mai spun de celelalte semafoare, 
care erau moarte, pe la gară, pe la Biserica Sf. Gheorghe, că ați spus că veți face mai bine, că 
sunteți mai deștepți, mai frumoși, mai devreme acasă. Din păcate, e o incompetență totală. 

Vreau să semnalez Consiliului Local o altă aberație în care noi am cumpărat o nacelă 
pe bani grei, fostul DSPSA, Urban Serv are o nacelă cumpărată acum câțiva ani și stă în curte 
acolo la actualul DSP, dar, de două luni, sunt închiriate două nacele externe, de la alte firme, 
și ale noastre stau în curte și nu fac nimic. Șoferul de pe nacela noastră are o lună, un șofer 
profesionist, cu A, B, C, D+E, stă și zace în curte și nu face nimic, pentru că noi am închiriat 
și am externalizat serviciile cu alte nacele. Înțeleg că Intelitech care, dacă nu mă înșel, 
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lucrează pe la Teatru, vă reglați niște conturi, aveți de dat lor niște bani, invers, nu înţeleg care 
e treaba de lucrăm cu două nacele externalizate și ale noastre stau și nu fac nimic, e defectă 
nacela pe care o are Urban Serv, domnul Tanasă? Sau nu putem să răspundeți? Am înțeles. 

 
Domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă – umblați cu tot felul de șmecherii, de 

unde aveți informațiile acestea? 
 
Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – dar o văd că stă în față, acolo, în fața 

ușii, și nu face nimic toată ziua. De asta ați închiriat două nacele și a noastră stă degeaba și nu 
este folosită? Ale municipalității, care ale noastre? 

De asemenea, pe strada Doboșari vă rog să cosiți, că buruianul e de vreo 2 metri, în 
ANL-urile Cișmea și Bucovina, în parcuri, în general, în tot orașul, pentru că este invadat de 
buruieni, și lucrurile sunt total scăpate de sub control, și, în rest, voi mai pune interpelări cu 
altă ocazie. 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – voi răspunde interpelărilor dumneavoastră. 
Domnișoarei Raluca Curelariu îi transmit că autoritățile locale sunt reprezentate de 

către Consiliu și Primar, dacă autoritățile locale trebuie să verifice modul de ducere la 
îndeplinire a acestor prevederi legale, vă propun să constituim o comisie din partea 
Consiliului Local, care este autoritate locală, și dumneavoastră să fiți președinte, să verificăm 
cum este dusă legea la îndeplinire. Vom veni cu un proiect de hotărâre, și aceasta este 
propunerea mea, cu ajutorul celorlalți colegi, sau, dacă este cazul, să completăm și cu c colegi 
din aparatul de specialitate al Primarului. 

Domnului Țurcanu îi transmit că am preluat criticile dumnealui, activitatea se 
desfășoară într-un mod similar, cum se desfășura și când era la DSPSA, și dumneavoastră ați 
închiriat nacele pentru că nu ne ajungeau utilajele pentru toaletări, bineînțeles că este mai ușor 
acum să criticați, că nu vă mai ocupați de activitate, dar atunci când ați făcut-o 
dumneavoastră, s-a desfășurat foarte bine. Și eu o să vă mai răspund și cu alte ocazii, cum ați 
spus dumneavoastră că veți mai întreba și cu alte ocazii, la ceea ce ați transmis, dacă e cazul 
să facem adrese către Nova ApaServ, cu interpelarea, așa cum ați formulat-o, și primim 
răspuns scris, vi-l vom înainta. 

 
Procesele verbale de la punctul 2 al ordinii de zi au fost aprobate cu unanimitate de 

voturi a consilierilor prezenți (22). 
 
Punctul 3 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 

local și a bugetului instituțiilor și activităților finanțate integral sau parțial din venituri 
proprii pe anul 2023 – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu 
prezintă discuții, și, fiind supus la vot proiectul de hotărâre împreună cu cele două 
amendamente ale inițiatorului, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor 
prezenți (22). 
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Punctul 4 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru acordarea mandatului 
special privind modul de exprimare a votului în şedinţa Adunării Generale a Acţionarilor de 
la Modern Calor S.A. Botoşani pentru majorarea plafonului liniei de credit contractată la 
BCR de la valoarea de 8.000.000 lei la valoarea de 12.000.000 lei, a prelungirii acestuia, a 
modului de asigurare a garanțiilor și a gestiunii bancare – este avizat favorabil de comisiile 
de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 
20 de voturi pentru și 2 abțineri (doamna consilier Ada Alexandrina Macovei și domnul 
consilier Eugen Cristian Țurcanu). 

 
 Punctul 5 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Local al Municipiului Botoșani nr. 136 din 14 mai 2020 privind aprobarea 
Contractului pentru atribuirea serviciului public de salubrizare al Municipiului Botoșani, 
pentru activitățile de măturat, spălat, stropirea și întreținerea căilor publice, curățatul și 
transportul zăpezii de pe căile publice și menținerea în funcțiune a acestora pe timp de polei 
sau de îngheț, pentru durată de 5 ani, Caietul de Sarcini pentru atribuirea contractului și a 
tarifelor ce vor fi practicate de operatorul URBAN SERV S.A. Botoșani – este avizat favorabil 
de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, 
acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru – nu participă la vot și la discuții domnul consilier 
Mihail Gabriel Tanasă. 
 
  Punctul 6 de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre pentru aprobarea criteriilor de 
repartizare a locuinţelor sociale din Aleea Constantin Iordăchescu din municipiul Botoşani – 
este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, 
fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 14 voturi pentru și 8 abțineri (doamnele consilier 
Monica Delia Adăscăliței, Cătălina Camelia Lupașcu și Ada Alexandrina Macovei și domnii 
consilieri Andrei Amos, Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Maricel Corneliu Maxim și Eugen 
Cristian Țurcanu). 
 
 Punctul 7 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii de 
Parcul „Max Weber” scuarului (parcului) situat la intersecția străzilor Marchian și Cuza 
Vodă – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 2, nr. 3, nr. 4 și nr. 5, nu 
prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 20 de voturi pentru și 2 abțineri 
(doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu și domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu). 
 

Punctul 8 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea „Planului de 
analiză și acoperire a riscurilor pe teritoriul municipiului Botoșani”  – este avizat favorabil 
de comisia de specialitate nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat 
cu 21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu). 

 
Punctul 9 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de 

funcții al S.P.C.L.E.P. Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 
și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi 
a consilierilor prezenți (22). 
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Punctul 10 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramei, statului  de funcții și Regulamentului de organizare și funcționare ale Direcției 
Servicii Publice Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5, nu 
prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 14 voturi pentru și 8 abțineri 
(doamnele consilier Monica Delia Adăscăliței, Cătălina Camelia Lupașcu și Ada Alexandrina 
Macovei și domnii consilieri Andrei Amos, Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Maricel Corneliu 
Maxim și Eugen Cristian Țurcanu). 

 
 Punctul 11 de pe ordinea de zi – Proiect de  hotărâre privind aprobarea rezultatului 
evaluării celui de-al doilea an de management din mandatul 2021–2025 al domnului 
Alexandru Vasilachi la conducerea Teatrului „Mihai Eminescu“ Botoşani – este avizat 
favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, 
acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 
 

Punctul 12 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului  
evaluării celui de-al doilea an de management din mandatul 2021–2025 al domnului Marius-
Petru Rogojinschi la conducerea Teatrului pentru Copii și Tineret „Vasilache“ Botoșani – 
este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 
supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru – nu participă la vot și la discuții 
domnul consilier Marius Petru Rogojinschi. 

 
Punctul 13 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului 

evaluării perioadei de management iulie-decembrie 2022 din mandatul 2022–2026 al 
domnului Mirel Manea la conducerea Filarmonicii „George Enescu“ Botoșani – este avizat 
favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, 
acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 14 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării de 

arondare a Creșei din cartierul A.N.L. Cișmea Botoșani la o unitate de învățământ preșcolar 
cu program prelungit din municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de 
specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat 
cu 19 voturi pentru și 2 abțineri (doamnele consilier Monica Delia Adăscăliței și Ada 
Alexandrina Macovei). 

 
Punctul 15 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea accesului 

angajaților Inspectoratului de Poliție Județean Botoșani la facilitățile oferite de către Sala 
Polivalentă „Elisabeta Lipă” Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 
1, nr. 3 și nr. 5. 

 
Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – vă rog să respingeți acest proiect de 

hotărâre, prin precedentul pe care îl creează, pentru că dacă astăzi a venit Poliția, mâine vor 
veni Jandarmii, IGSU, și tot așa. Vă rog să înțelegeți că până acum am avut o relație de 
colaborare fructuoasă cu aceste entități, în speță cu IPJ. Vreau să vă citesc. că mi-am adus 
câteva date. În 2016, 2017, 2018 și 2019 au închiriat Sala Polivalentă pentru pregătirea fizică 
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a cadrelor pe Clubul Sportiv Dinamo, un club sportiv al cadrelor din IPJ care erau condiționați 
cumva să își direcționeze cei 2% din impozitul pe salarii, sponsorizări, etc. și închiriau sala. În 
total, în anul 2017 am încasat 5900 de lei de la ei, în 2017, 3750 lei, în 2018 au avut fracționat 
un contract de 6545 lei și  unul de 1666 lei, iar prin 2019, 3000. Prin 2022 s-a schimbat modul 
de organizare al lor și modul de a face antrenamente, au devenit mult mai riguroși și mai 
tenaci și au închiriat sala lună de lună, în februarie, martie, aprilie, mai, iunie și iulie și au 
achitat 21000 lei. În 2023 au achitat 11300 lei o dată și 8000 lei a doua oară, au luat în 
ianuarie, februarie, martie, și tot anul acesta au avut încă 23000 lei. 

Cu alte cuvinte, au avut de unde să dea bani când au vrut, au putut să facă lucrul 
acesta, au disponibilitate, este o instituție foarte mare a statului român, și să nu transformăm 
sala în UM numărul nu-știu-cât, pentru că nu o să mai avem disponibilitate pentru cluburi 
sportive, pentru că vom bloca totul pentru ei, și știu cum sunt, dacă au intrat ei, urmează și 
celelalte unități ale lor, și în cadrul lor sunt mai multe fracțiuni, ei nu iau tot odată. Diferitele 
secțiuni care sunt prin poliție vor programe diferite, pentru că nu se înțeleg între ei. 

Cu alte cuvinte, au de unde să plătească, au contracte, au programe obligatorii de 
pregătire fizică, au bugete asigurate în acest sens, vă stau la dispoziție cu datele pe care vi le-
am furnizat și au putut să achite contract de închiriere a sălii, în care și-au făcut pregătire și 
atât în sălile de forță, cât și pe la tenis de masă, cât și în sala principală, unde fac antrenamente 
de pregătire, tactici, exerciții de autoaparare, ce exerciții au dumnealor, în fine, că nu avem 
voie să intrăm în sală să ne uităm ce fac ei. 

Cu alte cuvinte, vă rog să respingeți acest proiect și să lăsați ca lucrurile să curgă de la 
sine, așa cum a fost și până acum. Dacă doriți, dacă nu doriți..., e opțiunea dumneavoastră.  

 
Doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu – sunt în asentimentul colegului meu, 

și de ce, fiindcă, prin prisma documentelor pe care le avem noi anexate la acest proiect de 
hotărâre, acolo este invocat faptul că dumnealor au obligativitatea de a desfășura asemenea 
activități în asemenea locuri. Odată ce există obligativitatea, este foarte clar că ministerul vine 
cu o sursă de finanțare, dacă discutăm de obligativitate. Este corect, și bănuiesc că și sigur, 
fiindcă nu este un minister sărac. Obligi salariații, automat le acorzi și sursa de finanțare. 

Dacă nu e obligativitate, dacă e obligativitate, automat trebuie să vină cu sursă de 
finanțare, așadar nu văd de ce am da cu titlu gratuit. Dacă nu e obligativitate, atunci suntem 
într-o zonă în care pe o instituție pentru a cărei utilizare plătesc toți cetățenii municipiului 
Botoșani, noi creăm niște facilități pentru o anumită categorie profesională.  

Haideți să dăm aceste facilități, nu știu, tuturor categoriilor profesionale sau tuturor 
cetățenilor care desfășoară activitate și care au nevoie de momente în care să apeleze la 
activități care pot combate stresul, de asta vă zic că nu mi se pare normal să acordăm cu titlu 
gratuit, nu știu, celelalte motive pe care le-a invocat colegul meu nu le cunosc, în sensul în 
care sunt organizați, vine o categorie, vine și cea de-a doua, și așa mai departe, ci în baza unor 
principii, care este principiul de bază în care noi acordăm acestei categorii, cu titlu gratuit? Un 
principiu care să fie universal valabil, pentru toți cetățenii din municipiul Botoșani, pentru 
toate categoriile socio-profesionale care ar solicita a desfășura activități în Sala Polivalentă, a 
desfășura activități, antrenamente, nu știu, mers la saună, și așa mai departe, care sunt 
principiile în baza cărora noi acordăm cu titlu gratuit. Trebuie să stabilim niște principii pe 
care să le cunoască toți cetățenii și principiile să acorde șanse egale tuturor cetățenilor 
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municipiului Botoșani, fiindcă, la urma urmei, banii pentru tot ceea ce se întâmplă acolo, în 
mare parte vin de la Consiliul Local. 

 
Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – citesc titlul proiectului de hotărâre, 

cuvânt cu cuvânt: Proiect de hotărâre privind aprobarea accesului angajaților Inspectoratului 
de Poliție Județean Botoșani la facilitățile oferite de către Sala Polivalentă „Elisabeta Lipă” 
Botoșani, nu regăsesc cuvântul „accesului gratuit”, eu mă uit la titlul proiectului de hotărâre, 
care nu conține în sintagma sa „gratuit”, și atunci poate fi interpretat, adică în programul sălii, 
care bănuiesc că este aglomerat, ocupat de alte activități, să se găsească un timp, o breșă, și 
pentru accesul Inspectoratului Județean de Poliție, care mai departe, în înțelegere cu domnul 
director, eventual, semnează un contract privind plata chiriei, nu știu, eu doar citesc titlul 
proiectului de hotărâre, care nu conține în sintagma sa „accesul gratuit al angajaților, ci doar 
accesul angajaților” la antrenamentele lor specifice, cu spunea și domnul director. 

 
Doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu – dacă ne uităm și pe adresa poliției, 

acolo dumnealor solicită accesul gratuit, la fel și pe raportul justificativ, acolo se indică faptul 
că în Consiliul Local se poate stabili accesul gratuit pentru anumite categorii. 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – stimați colegi, Sala Polivalentă nu este a 

domnului Țurcanu, cum nu este nici a mea, cum nu este a nimănui, este a cetățenilor, nu a 
urmașilor, poate va fi, a cetățenilor acestui oraș. A fost construită cu bani de la bugetul central 
și este pentru botoșăneni. Avem o colaborare foarte bună cu Inspectoratul Județean de Poliție, 
care a făcut o solicitare pentru pregătirea specifică la Sala Polivalentă. 

De fiecare dacă când avem o solicitare la Sala Polivalentă, mergem cu căciula în mână 
la domnul Țurcanu să îl întrebăm dacă ne lasă sau nu ne lasă. Am venit cu proiect în Consiliul 
Local, dumneavoastră ați aprobat și cu alte ocazii, când i-am lăsat pe cei care au cerut acces la 
Sala Polivalentă, pentru că nu a fost de acord, a fugit cu cheia. S-au adunat copiii în fața Sălii 
Polivalente, am avut o competiție foarte mare, au sunat oamenii disperați că e închisă sala. 
Acum, cred că anul trecut, am făcut și o cercetare disciplinară pe subiectul acesta și domnul 
Țurcanu a fost sancționat, nu se poate așa ceva, dacă nu ești de acord, să fugi cu cheia. 
Modalitatea aceasta de gestiune a Sălii Polivalente este total incorectă. 

Nu este decizia mea, de asta vin în fața dumneavoastră.Dacă sunt utilități, și sunt 
utilități care se cheltuie în timpul acestor antrenamente, se vor plăti, deci nu plătim noi, din 
banii noștri, plătesc curentul, apa, ce este de plătit acolo. Le dăm doar voie să folosească, 
bineînțeles, doar cu acceptul celor care administrează, în intervalul 8-16, dup ce se verifică 
dacă sunt alte programări, să nu dăm activitatea peste cap. Dar nu putem să mergem să îl 
întrebăm pe domnul Țurcanu – ne lași sau nu ne lași ca să închiriem Sala Polivalentă? 

Că nu sunteți dumneavoastră de acord... Plătim subvenție către DSA 6,2 milioane de 
lei pe an. Și vine domnul Țurcanu și ne spune – 5900 de lei, 3700 lei. Domnule, plătim 6 
milioane către DSA, subvenția anuală, din banii noștri, și acum avem calculele cu 5000 lei, îi 
lăsăm pe cei de acolo sau nu? Haideți să fim rezonabili. Modalitatea în care se gestionează 
Sala Polivalentă va fi schimbată, cu votul dumneavoastră. În viitor, lucrurile trebuie să se 
schimbe. Nu este corect, din punctul meu de vedere, cum se pune problema. Vă rog să 
sprijiniți acest proiect. 
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Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – eu citesc aici că scrie așa: pentru 
derularea programelor de instruire fizică și tactică a cadrelor de poliție, ofițeri și agenți. Din 
punctul meu de vedere, nu numai că voi vota acest proiect, dar și felicit acest proiect de 
hotărâre, pentru că, da, avem nevoie de o instruire mai bună a celor de la poliție, faptul că IPJ-
ul a cerut acces la baza materială la care noi avem acces mi se pare o idee foarte bună, nu văd 
legătura cu cluburile sportive, pentru că una e să vină să joace ei fotbal și alta e să facem 
instruirea tactică a polițiștilor pe baza materială a municipiului, în condițiile în care tot 
locuitorii Botoșaniului beneficiază de instruirea acestora. 

Da, voi vota acest proiect de hotărâre și sper să mai văd astfel de proiecte.  
 
Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – domnul Primar rostogolește aceleași 

minciuni și dezinformări în spațiul public, ca de obicei, în tot ce are legătură cu persoana mea, 
înjosindu-mă și umilindu-mă în fața dumneavoastră. Profită de faptul că sunt și director în 
subordinea Consiliului Local și își permite această mitocănie și mojicie în fiecare ședință de 
Consiliu Local. Același lucru nu îl face cu domnul Rogojinschi, nu îl face cu domnul Tanasă, 
nu îl face cu alți directori care sunt în subordinea Consiliului Local, își permite doar cu mine 
acest lucru. Îți reamintesc, domnule Primar, că în Sala Polivalentă nu se intră cum vreau eu, în 
Sala Polivalentă se intră cu un regulament: primul venit, primul servit. Cei care au depus 
cereri, li se încheie contracte și li se pune sala la dispoziție. Continui să minți, și în instanță îți 
voi demonstra că ai mințit și ai falsificat toată acea comisie de disciplină. O să vedem în 
instanță, ce va spune instanța cu privire la modul de sancționare și la modul prin care m-ai 
hăituit și m-ai umilit în timpul în care eram în concediu medical. Nu ți-ar fi rușine obrazului 
să mai aduci în tema publică acest subiect, chiar nu poți să te abții? Vezi-ți de tinerețea ta, pe 
care o trăiești năvalnic, vezi-ți de iubirile pe care le ai, vezi-ți de viața tumultoasă pe care o ai, 
nu te băga cu cizmele în viața mea.  

Spuneți-mi și mie ce acord de parteneriat m-ați mandatat să semnez aici cu Poliția 
Județeană, că m-ați pus aici, m-ați mandatat să semnez un acord de parteneriat, ce acord de 
parteneriat? Ce mandat am? Să le cer ce? Tehnici de supraveghere, ce să fac cu ei? De 
ascultare, de întocmit dosare, ce trebuie să fac? Ca să fie win-win, dacă este acord de 
parteneriat, înseamnă că trebuie să dea și ei ceva, eu așa știu, domnule Gherase, nu? Spuneți-
mi ce semnez, în numele Consiliului Local, că m-ați mandatat să semnez orice, ce mă 
mandatați, că nu aveți nici un acord de parteneriat în spate? 

 
Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – bănuiesc să domnul Primar nu are o 

abordare în dialog cu noi, de o asemenea natură cum o amendați dumneavoastră, pentru că, 
din câte îmi aduc aminte, noi, când începem o discuție la persoana a II-a singular, tot la 
persoana a II-a singular o terminăm. Nu începem pa persoana a II-a singular și o terminăm și 
o terminăm la persoana I în argou. Adică „băi”, „mă”, „tu”, cred că de asta.  

 
Domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă – domnule director Eugen Țurcanu, sincer, 

mie chiar mi-ați stârnit un sentiment de compasiune, îmi este, așa, un pic milă când vă văd 
cum discutați, numai că să știți că acesta este efectul tuturor acțiunilor pe care dumneavoastră 
le-ați întreprins de-a lungul numeroșilor ani în care v-ați dat în spectacol în Consiliul Local, 
ați călcat în picioare tot ceea ce înseamnă integritatea colegilor dumneavoastră și nu cred că e 
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un moment târziu să vă reveniți și să începeți să colaborați cu toți ceilalți parteneri, cu toate 
celelalte instituții colege, subordonate Consiliului Local și să nu mai fiți așa, tot timpul în 
gardă, înțeleg că sunteți practicant de lupte de contact, dar nu trebuie să vă așteptați tot timpul 
să vă atace cineva pe stradă sau în ședințele de Consiliu Local.  

De asta, poate, vi se întâmplă ceea ce dumneavoastră vă închipuiți, că toată lumea vă 
fabrică, de fapt, e totul în mintea dumneavoastră, scuzați-mă, că vă spune un tânăr lucrurile 
astea, sau pare că vă dă sfaturi de viață, dar nu procedați deloc cum trebuie, și toată lumea, 
chiar dacă poate nu o spune cu voce tare, toată lumea o gândește. 

Poate nu e târziu să vă schimbați comportamentul, și o să vedeți că nu are nimeni 
personal nimic cu dumneavoastră. 

 
Domnul consilier Marius petru Rogojinschi – un post scriptum, dragi colegi, 

domnule coleg Țurcanu, în arta conversației pe care o port cu toți colegii mei, inclusiv cu 
dumneavoastră, să știți că am așteptat, ca reciprocă, retragerea a două acuzații pe care mi le-
ați făcut în public, și demonstrația a fost făcută, aceea că ANI a considerat că nu sunt 
incompatibil și dumneavoastră deja mă încadrați... Nu, dumneavoastră doriți să fiți pe ordinea 
de zi. În al doilea rând, tot într-o ședință publică, m-ați făcut hoț.... 

 
Domnul președinte de ședință Marian Murariu – nu face subiectul punctului, 

haideți să trecem la vot. 
 
Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 13 voturi pentru, 2 

voturi împotrivă (doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu și domnul consilier Eugen 
Cristian Țurcanu) și 7 abțineri (doamnele consilier Monica Delia Adăscăliței și Ada 
Alexandrina Macovei și domnii consilieri Andrei Amos, Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, 
Marcel Gheorghiță și  Maricel Corneliu Maxim). 

 
Punctul 16 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor 

contracte de concesiune – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, 
nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 20 de voturi pentru și 2 
abțineri (doamnele consilier Raluca Ștefania Curelariu și Ada Alexandrina Macovei). 

 
Punctul 17 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea preṭurilor de 

vânzare pentru locuinṭe ANL – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și 
nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 
abținere (doamna consilier Ada Alexandrina Macovei). 

 
Punctul 18 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind exercitarea dreptului de 

preempțiune pentru cumpărarea imobilului situat în Municipiul Botoșani, str. Piața 1 
Decembrie 1918 nr. 34 – spațiu comercial – este avizat favorabil de comisiile de specialitate 
nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 
Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – am două nelămuriri, poate mă ajută 

domnul Gherase, că tot e prezent în sală. Vreau să știu dacă clădirea reprezintă doar parter, 
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sau și etaj? E e doar parter, e spațiu comercial. Și am mai sesizat că ei în cerere specifică un 
anumit preț. Se face raport de evaluare, intră pe procedură normală și dup-aia la vot, da? 
Mulțumesc frumos. 

 
Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este respins cu 11 voturi pentru, 1 vot 

împotrivă (doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu) și 9 abțineri (doamnele consilier 
Monica Delia Adăscăliței și Daniela Vicol și domnii consilieri Andrei Amos, Cătălin Boboc și 
Daniel Botezatu, Marius Petru Rogojinschi, Mihail Gabriel Tanasă, Miluță Timofti și Eugen 
Cristian Țurcanu) – nu a votat domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu.  

 
Punctul 19 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea cumpărării 

de către Municipiul Botoşani a unor terenuri în suprafaṭă totală de 887,00 m.p. situate în 
zona străzii Armoniei, procedură demarată prin H.C.L. nr. 578 din 22.12.2022 – este avizat 
favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 
Domnul consilier Andrei Amos – am fost întrebat de colegii din presă de ce nu am 

votat acest proiect în ședința anterioară. Răspunsul meu a fost că am considerat că se poate 
face o negociere mai bună, și s-a dovedit că am avut dreptate. În urma renegocierii, s-a obținut 
un preț mai mic cu 7000 de euro la terenul de pe Armoniei și cu 5000 de euro la terenul de pe 
Onicescu. prin urmare, 12000 de euro din banii botoșănenilor, din banii contribuabililor, care 
pot fi folosiți la alte proiecte. 

 
Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru, 1 vot 

împotrivă (doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu) și 3 abțineri (doamnele consilier 
Monica Delia Adăscăliței, Ada Alexandrina Macovei și Eugen Cristian Țurcanu). 
 

Punctul 20 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea cumpărării 
de către Municipiul Botoşani a unui teren în suprafaṭă totală de 737,00 m.p. situat în 
Municipiul Botoşani, str. Octav Onicescu, nr. 39, Judeṭul Botoṣani, procedură demarată prin 
H.C.L. nr. 580 din 22.12.2022  – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și 
nr. 5. 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – la ultima ședință am votat împotriva 
acestui proiect, am participat la următoarea ședință la renegocierea prețului, consider în 
continuare că prețul este mare. În același timp, am o întrebare la domnul Primar, care ne-a 
spus că vrea să facă parcare acolo, repede, și am declarat că eu, personal, am o problemă cu 
ritmul în care au loc lucrările în Botoșani. Vreau să vă întreb, domnul Primar, din momentul 
în care devenim proprietari pe teren, cât durează până avem parcarea funcțională pe Octav 
Onicescu? 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – motivat de faptul că acest teren este deja 

betonat și trebuie doar un pic îndreptat, să deschidem poarta de acces, în maxim 30 de zile 
putem folosi terenul pe care îl putem cumpăra astăzi cu destinația aceasta: parcare pentru 
cetățeni, 30 de zile. 
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Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru, 1 vot 
împotrivă (doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu) și 3 abțineri (doamnele consilier 
Monica Delia Adăscăliței, Ada Alexandrina Macovei și Eugen Cristian Țurcanu). 

 
Punctul 21 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea listei cu 

firmele ce vor fi admise în Incubatorul de Afaceri Botoşani – este avizat favorabil de comisiile 
de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 
unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 22 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind declararea unor imobile 

ca bunuri aparținând domeniului privat de interes local al Municipiului Botoṣani – este 
avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 
supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 23 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

„P.U.Z. și R.L.U. – Str. Calea Națională, nr. 1C, mun. Botoșani, CAD/CF69178” în vederea 
realizării obiectivului „Construire stație mixtă distribuție carburanți”– este avizat favorabil 
de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 
aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu). 

 
Punctul 24 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic Zonal – Aleea Fluierași, nr. 3, mun. Botoșani, CAD/CF68717“ în vederea 
realizării obiectivului „Construire locuință P+M și împrejmuire teren”– este avizat favorabil 
de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 
aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 25 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – str. Petru Rareș, nr. 54, CF/NC nr. 60146” în vederea 
realizării obiectivului „desființare locuință și magazine, construire locuință P+1E și 
împrejmuire teren”– este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă 
discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor 
prezenți (22). 

 
Punctul 26 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – str. Pod de Piatră, nr. 108, CF/NC nr. 59491” în vederea 
realizării obiectivului „construire service auto”– este avizat favorabil de comisiile de 
specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 
de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu). 

 
Punctul 27 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – str. Săvenilor nr. 61, CAD/CF 52511, mun. Botoșani” în 
vederea realizării obiectivului „construire locuință unifamilială” – este avizat favorabil de 
comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 
aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 
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Punctul 28 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 
„Plan Urbanistic de Detaliu – str. Nicolae Grigorescu nr. 7, CF/NC 64879” în vederea 
realizării obiectivului „construire locuință P+E, foișor, împrejmuire teren și branșamente 
utilități”– este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, 
și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 29 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – intravilan mun. Botoșani, PC 384/51, CF/NC 68299 (ZONA 
TULBURENI)” în vederea realizării obiectivului „construire locuință P+E, foișor, 
împrejmuire teren și branșamente utilități”– este avizat favorabil de comisiile de specialitate 
nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de 
voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 30 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Str. Tudor Vladimirescu nr. 53, (fost nr. 29), CF/NC 70079” în 
vederea realizării obiectivului „construire locuință parter” – este avizat favorabil de 
comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 
aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu). 

 
Punctul 31 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentaţiei 

pentru concesionare teren „Aleea Curcubeului, nr. 3, sc. C, parter, ap. 3, mun Botoșani, 
adiacent apartament CF/NC51654-C1-U301” în vederea realizării obiectivului „extindere 
apartament cu destinația locuință – lucrări realizate fără autorizație de construire”– este 
avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 
vot, acesta este aprobat cu 16 voturi pentru, 2 voturi împotrivă (doamna consilier Raluca 
Ștefania Curelariu și domnul consilier Marcel Gheorghiță) și 4 abțineri (doamnele consilier 
Monica Delia Adăscăliței și domnii consilieri Daniel Botezatu și Eugen Cristian Țurcanu). 

 
Punctul 32 de pe ordinea de zi – Prezentarea indicatorilor financiari stabiliți prin 

contractul de mandat al directorilor și a indicatorilor aprobați prin BVC aferent anului 2023 
(anexa 1, 2) realizați de către S.C. Modern Calor S.A. Botoșani la data de 31.03.2023 – au 
fost aduși în atenția consilierilor locali. 

 
Punctul 33 de pe ordinea de zi – Prezentarea indicatorilor financiari finali stabiliți 

prin contractul de mandat al directorilor și a indicatorilor aprobați prin BVC aferent anului 
2022 (anexa 1, 2, 6, 7) – au fost aduși în atenția consilierilor locali. 

 
Punctul 34 de pe ordinea de zi – Prezentarea indicatorilor de performanță financiari 

și nefinanciari, realizați de către S.C. LOCATIVA S.A. Botoșani la data de 31.03.2023 – au 
fost aduși în atenția consilierilor locali. 

 
Punctul 35 de pe ordinea de zi – Prezentarea proiectului componentei inițiale a 

planului de selecție pentru S.C. URBAN SERV S.A. Botoșani – a fost adus în atenția 
consilierilor locali. 
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Punctul 1 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 
aprobarea organigramei și statului de funcții ale Direcției pentru Sport și Agrement Botoșani 
– este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5. 

 
Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – am o nelămurire, am înțeles, 

desființăm posturile de salvamari că nu găsim salvamari, știu că asta a fost o problemă în 
fiecare an, externalizăm serviciul, nelămurirea mea este, dacă noi nu găsim angajați, altcineva 
cum o să găsească? Și ce se întâmplă cu piscina de la Cornișa, ambele, de fapt, dacă nu găsim 
o societate care să ne presteze aceste servicii, în condițiile în care noi desființăm posturile de 
salvamari din organigramă? Că acum, de bine, de rău, având posturile în organigramă, mai 
pot jongla cu chestia asta, dar dacă noi desființăm posturile, și nu găsim cine să ne presteze 
serviciile, ce facem în situația asta? Să nu ne trezim că închidem piscinele că nu avem 
salvamari? Aici vreau să mă lămuresc, pentru că mi se pare un risc foarte mare.  

 
Domnul președinte de ședință Marian Murariu – conform discuțiilor purtate cu 

doamna Secretar general, dumneaei specifică faptul că această hotărâre ar trebui să intre în 
vigoare abia după ce este efectuată procedura de selecție. 

 
Doamna Secretar general Oana Gina Georgescu – la momentul la care se semnează 

contractul cu firma specializată, să intre în vigoare această modificare, prin care dispar. Și 
atunci, ar trebui să formulați un amendament. 

 
Domnul președinte de ședință Marian Murariu – formulați un amendament? 
 
Doamna consilier Raluca ștefania Curelariu – da, vă rog: intrarea în vigoare a 

modificărilor organigramei la momentul semnării contractului de prestări servicii pentru 
funcția de salvamar, ca să nu riscăm să închidem piscina. Că dacă îl desființăm mâine, și dup-
aia nu avem salvamari, închidem piscina până semnăm contractul. Dacă durează jumătate de 
an să semnăm contractul, închidem piscinele de la Cornișa.  

 
Fiind supus la vot amendamentul doamnei consilier Raluca Ștefania Curelariu, acesta 

a fost aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 vot împotrivă (domnul consilier Marius Petru 
Rogojinschi). 

 
Fiind supus la vot împreună cu amendamentul adoptat, acesta este aprobat cu 

unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 
 

Punctul 2 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind acordul 
Consiliului Local pentru efectuarea operaţiunilor de alipire a unor imobile, proprietate 
publică a Municipiului Botoṣani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 
și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 
1 abținere (domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu). 

 



Proces verbal şedinţă ordinară Consiliu Local Botoşani 
 din data de 31 mai 2023 

 

18 
 

Punctul 3 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind acordul 
Consiliului Local pentru efectuarea operaţiunilor de dezmembrare a unui imobil, proprietate 
publică a Municipiului Botoṣani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 
și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi 
a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 4 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea vânzării către chiriași a unor locuinţe (apartamente construite din fondurile 
statului) proprietate a Municipiului Botoșani şi administrate de S.C. Locativa S.A. Botoșani – 
este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, 
fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru – nu a votat domnul consilier 
Bogdan Ciprian Buhăianu. 

 
Punctul 5 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind inițierea 

demersurilor în vederea vânzării către chiriași a unei locuinţe proprietate a Municipiului 
Botoșani şi administrată de S.C. Locativa S.A. Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de 
specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat 
cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 6 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea inițierii procedurilor pentru vânzarea unui teren – este avizat favorabil de 
comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 
este aprobat cu 17 voturi pentru, 1 vot împotrivă (domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu) și 
4 abțineri (doamna consilier Ada Alexandrina Macovei și domnii consilieri Andrei Amos, 
Marcel Gheorghiță și Maricel Corneliu Maxim). 

 
Punctul 7 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind avizarea 

Profilului și Matricei Consiliului de Administrație și al Profilului și Matricei candidatului 
pentru poziția de membru în Consiliul de Administrație al societății URBAN SERV S.A. 
Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă 
discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 20 de voturi pentru și 1 abținere (domnul 
consilier Eugen Cristian Țurcanu) – nu participă la vot și la discuții domnul consilier Mihail 
Gabriel Tanasă. 

 
Punctul 8 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea încheierii de către Unitatea Administrativ Teritorială Municipiul Botoșani a 
contractului de asociere și a contractului de cofinanțare cu Delgaz Grid SA pentru 
executarea  lucrărilor de Extindere rețea electrică de distribuție Aleea Iacob Iacobovici de la 
nr. 25 la nr. 48 din Municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 
1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate 
de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 9 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea încheierii de către Unitatea Administrativ Teritorială Municipiul Botoșani a 
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contractului de asociere și a contractului de cofinanțare cu Delgaz Grid S.A. pentru 
executarea  lucrărilor de extindere a rețelei electrice de distribuție zona str. Aluniș 62A-62J 
din Municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, 
nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a 
consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 10 de pe completarea nr. 1 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea documentaţiei „P.U.Z. și R.L.U. – Str. Mihail Kogălniceanu, nr. 12, mun. 
Botosani, CD/CF69112” în vederea realizării obiectivului “RESTAURARE MONUMENT 
ISTORIC „CASA JEAN GOILAV” ȘI CONSTRUIRE LOCUINȚE COLECTIVE D+P+3E 
(5E, 6E RETRAS), CU SPAȚII COMERCIALE LA PARTER” – este avizat favorabil de 
comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 
este aprobat cu 20 de voturi pentru și 2 abțineri (doamna consilier Monica Delia Adăscăliței și 
domnul consilier Marcel Gheorghiță). 

 
Punctul 1 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

modificarea Anexei Hotărârii Consiliului Local nr. 210 din 26 mai 2022 privind aprobarea 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții: „Înființarea a minim 2 
terenuri de joacă și a unui teren de sport, precum și reabilitarea a minim 2 terenuri de joacă 
existente pe teritoriul SDL, inclusiv achiziționare mobilier urban specific”– este avizat 
favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 
vot, acesta este acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 2 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea organigramei și statului de funcţii ale Spitalului de Recuperare „Sf. Gheorghe” 
Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, 
și, fiind supus la vot, acesta este acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor 
prezenți (22). 

 
Punctul 3 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind darea în 

administrarea Poliției Locale a Municipiului Botoșani a unui imobil – este avizat favorabil de 
comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 
este acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 4 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

îndreptarea erorii materiale strecurate în cuprinsul Hotărârii Consiliului Local  nr. 307 din 
28 iulie 2022 privind stabilirea tarifelor pentru transportul public urban de călători cu 
autobuze în municipiul Botoşani, ce vor fi practicate de S.C. „Microbuzul” S.R.L. Botoşani – 
este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, 
fiind supus la vot, acesta este acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor 
prezenți (22). 

 
Punctul 5 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru 

modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Local al Municipiului Botoșani nr. 583 din 
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22 decembrie 2022 privind exprimarea acordului Consiliului Local al Municipiului Botoșani 
pentru susținerea contribuției proprii și efectuarea procedurilor legale pentru realizarea 
proiectului „Creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat – etapa 4” prin 
Programul privind creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public derulat 
de Administrația Fondul pentru Mediu – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 
1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este acesta este aprobat cu 
unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 
Punctul 6 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea preţurilor locale ale energiei termice produse şi livrate de către S.C. MODERN 
CALOR S.A. Botoşani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, 
nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este acesta este aprobat cu 15 voturi pentru și 
6 abțineri (doamnele consilier Monica Delia Adăscăliței și Cătălina Camelia Lupașcu și 
domnii consilieri (domnii consilieri Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Marcel Gheorghiță și 
Eugen Cristian Țurcanu).  

 
Punctul 7 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea realizării evenimentului „Zilele Eminescu” în perioada 14 – 15 iunie 2023 și a 
alocării sumei de 25.000 lei necesară acordării Premiului Naţional de Poezie „Mihai 
Eminescu” – Opera Omnia,  Ediţia a – XXXII-a, Botoşani 15 iunie 2023 – este avizat 
favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 
vot, acesta este acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier 
Raluca Ștefania Curelariu). 

 
Punctul 8 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Prezentarea indicatorilor de 

performanță financiari și nefinanciari, realizați de către S.C. LOCATIVA S.A. Botoșani la 
data de 30.04.2023– au fost aduși în atenția consilierilor locali. 

 
Punctul 9 de pe completarea nr. 2 ordinii de zi – Prezentarea Raportului de evaluare 

privind execuția contractului de mandat și a componentei de management a Planului de 
administrare – anexă la contractul de mandat – a Directorului general și Directorului tehnic 
al S.C. LOCATIVA S.A. Botoșani pentru anul 2022 – a fost adus în atenția consilierilor locali. 

 
Epuizându-se materialele din ordinea de zi şi timpul alocat şedinţei de astăzi, domnul 

preşedinte de şedinţă – consilier Marian Murariu – declară lucrările şedinţei închise.  
 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,     SECRETAR GENERAL, 
Consilier,                     Oana Gina Georgescu                

         Marian Murariu 
       

Redactat și dactilografiat,  
Alina Ecaterina Manolache 

 

 


